
Voorzitter,

Vanavond bespreken we de begroting 2020 en de 
meerjarenbegroting tot 2023. Een soort jaarlijks terugkerend ritueel 
met een voorspelbare uitkomst. “De begroting haalt het ruimschoots; 
we drinken daarna een glas, doen een plas en alles bleef zoals het 
was”. Dat laatste zou je dan wensen. Maar niets is minder waar. 
Donkere wolken pakken zich samen boven Rijswijk. Financieel 
noodweer zal niet lang op zich laten wachten. En terwijl het college 
enerzijds aan de financiële handrem trekt, gaat het college anderzijds 
gewoon door met de uitvoering van ondoordachte plannen die, wat 
de fractie Onafhankelijk Rijswijk betreft, de toets der kritiek niet 
kunnen doorstaan. Het Huis van de Stad spant daarbij wel de kroon. 
Het monument van dit college; het zal een monument van 
onvermogen worden. Onafhankelijk Rijswijk voorspelt dat dit 
“avontuur” de gemeente nog zwaar gaat opbreken. Nu al worden 
nog te innen Eneco-gelden daarvoor aangewend en anders gaan we 
toch goedkoop lenen? Dat kan nu, maar er komen snel genoeg weer 
mindere tijden. Sommige economen spreken daar nu al over. En 
uiteindelijk zullen de inwoners van Rijswijk ervoor opdraaien; als u, 
college, geen van allen meer op uw huidige positie zit. 

Maar er zijn meer zaken dan een Huis van de Stad. Zaken waarover 
nauwelijks wordt gesproken. En als er al over wordt gesproken is het 
met “meel in de mond” en blijken de soms mooie woorden van het 
college weinig waard. 

Een jaar geleden vroeg onze fractie tijdens een debat over de 
duurzaamheidsperikelen over Ledverlichting bij sportvelden. 
Wethouder Lugthart antwoordde: “Dat er pas wordt overgegaan op 
ledverlichting bij de sportvelden wanneer die velden worden 
vernieuwd.” Recent stelde Onafhankelijk Rijswijk de vraag of dit is 
meegenomen bij vervanging van het hoofdveld in de Hoekpolder. 
“Nee”, was het antwoord van wethouder Lugthart, want we hebben 
het niet begroot. 



De discussie over wel of geen tunnel; ook een item waar wethouder 
Lugthart mee wegkomt. Na gebleken blabla over een “belangrijk 
convenant” wat, naar ik meen, 9 miljoen zou opleveren, blijft het 
oorverdovend stil. En dat terwijl er sprake is van een 
Stikstofdilemma; denkt Rijswijk duizenden huizen te kunnen bouwen 
langs een verkeersriool? Het college laat de huidige bewoners 
barsten en legt het lot van de Bogaard als winkelcentrum in handen 
van beleggers en ontwikkelaars. Om nog maar te zwijgen over de 
gevolgen die dat zal hebben voor de leefbaarheid en bereikbaarheid 
van onze stad.

De aangenomen motie van Onafhankelijk Rijswijk om parkeren ook in 
oud Rijswijk ten miste het eerste uur gratis te maken, gooit het 
college in de prullenbak en wordt nu al 2 jaar met de groots 
mogelijke inspanning, niet uitgevoerd. We hebben daar een woord 
voor; onbetrouwbaar! 

Een wijk waar de bus verdween en nog altijd zonder openbaar 
vervoer zit is een regelrechte schande. Juist een wijk waar veel 
ouderen wonen en waar het bezit van een auto geen automatisme is. 
College doe er wat aan en zorg dat die bus terug komt!

We willen het college nog wel bedanken voor uw “garage-steun” aan 
het Museum Bescherming Burgerbevolking”. Wij vragen uw college 
die garage structureel onderdeel van dat museum te maken. Bent u 
daartoe bereidt?

Onafhankelijk Rijswijk heeft veel klachten binnengekregen over de 
werkwijze van de WMO. Mensen die medische vragen gesteld krijgen 
door een leek; vragen die in een medisch dossier thuishoren en 
absoluut niet door een leek gesteld mogen worden! Mensen zitten 
soms meer dan een jaar op terecht aangevraagde voorzieningen te 
wachten of worden van het kastje naar de muur gestuurd. Wanneer 
wordt dit proces echt verbeterd? Huren we soms niet de goede 
mensen in? Zou minder inhuur en wat meer mensen in eigen dienst 



die Rijswijk en zijn inwoners echt kennen geen voorkeur genieten? 
Wij zouden dat uw college willen aanbevelen.

Voorzitter, met de komst van RijswijkBuiten groeit onze gemeente en 
het aantal woningen in onze gemeente. Belangrijk voor 
woningzoekenden. Daarmee wordt ook een beroep gedaan op de 
vereiste voorzieningen zoals o.a. scholen. Deze groei betekent extra 
inkomsten voor onze gemeente maar natuurlijk ook extra kosten. Is 
er naar de mening van uw college voldoende schoolcapaciteit in 
RijswijkBuiten; mede gezien de ook door de provincie gevraagde 
verdichting van deze bouwlocatie? Zo ja, waar baseert u dat dan op? 
Wij vernemen zorgelijke geluiden van bewoners uit RijswijkBuiten 
over deze capaciteit. Vanzelfsprekend kent zo’n groot project ook 
vele financiële risico’s. Laten we daar alert voor blijven! Overigens 
voorzitter, is onze waardering voor alle medewerkers van het 
projectbureau groot. Hun deskundigheid en betrokkenheid bij het 
Projectbureau is groot. Wat Onafhankelijke Rijswijk betreft, betrekt 
deze kennis ook bij andere projecten in onze gemeente. De kennis, 
ook omtrent het reilen en zeilen van onze de gemeente, hebben zij in 
huis. Maak er gebruik van! 


